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17. februar 2008 

 
 
I henhold til Landstingets forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed nedenstående 
spørgsmål til Landsstyret. 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedr. den mobilitetsfremmende ydelse  
(Landstingsmedlem Lene Knüppel, Demokraterne) 
 
 
Begrundelse: 
I juni 2007 modtog jeg en række svar fra Landsstyret vedrørende den mobilitetsfremmende ydel-
se, som der er afsat penge til på Finanslovens hovedkonto 62.04.08. 
 
I svarene fremgik det blandt andet, at Landsstyret forventede at være klar med en bekendtgørelse 
om ydelsen ultimo juli 2007. I forbindelse hermed ville Landsstyret sørge for at få udarbejdet 
ansøgningsskemaer i både trykt og elektronisk form og endelig ville Landsstyret lave en målret-
tet kampagne rettet mod virksomheder og arbejdskraften. 
 
I forbindelse med udarbejdelsen af Finansloven for 2008 stillede Finansudvalget en række 
spørgsmål til Landsstyret om den mobilitetsfremmende ydelse. Af svarene fremgik blandt andet 
følgende: 
 
”Grunden til at udfærdigelsen af bekendtgørelse om mobilitetsfremme har taget så lang tid er, at 
der er taget hensyn til høringsparternes ønsker og behov for tilføjelser i selve bekendtgørelsen. 
De nævnte ønsker og behov skulle indarbejdes i bekendtgørelsen, hvor spørgsmålet om pendling 
også har forsinket hele sagsgangen. En anden årsag til den lange sagsbehandlingstid er, at ud-
kastet siden juli måned 2007 har været til lovteknisk gennemgang, hvilket også er begrundet i 
underbemanding på Lovkontoret.” 
 
Derudover skriver Landsstyret til Finansudvalget, at det ville være hensigtsmæssigt at få afsluttet 
arbejdet med bekendtgørelsen i god tid inden afslutningen af 2007, idet informationskampagnen 
om den mobilitetsfremmende ydelse skal være afsluttet i løbet af december måned 2007. 
 
Pt. befinder vi os i februar 2008, og jeg finder det på baggrund af ovenstående nødvendigt at 
stille følgende spørgsmål til Landsstyret: 
 
1. Er den omtalte bekendtgørelse færdig? 

a. Hvis ja; Hvornår blev den færdiggjort og hvordan har Landsstyret orienteret Lands-
tinget, kommunerne og befolkningen om dette? 

b. Hvis nej; Hvad er årsagen til, at bekendtgørelsen endnu ikke er færdig? Hvornår for-
venter Landsstyret, at den er færdig? Hvilke konsekvenser får det for gennemførelsen 
af informationskampagnen, at bekendtgørelsen ikke blev færdig før udgangen af 
2007? 

 



 

 
2. Vil Landsstyret oplyse, hvornår Landsstyret påtænker at igangsætte informationskampagnen 

og vil Landsstyret oplyse mere detaljeret, hvordan og via hvilke kanaler Landsstyret forestil-
ler sig, at informationskampagnen skal foregår? 

 
3. Hvor mange midler er der pr. d.d. brugt af bevillingen på hovedkonto 62.04.08?. 
 
4. Hvor mange familier har flyttet, eller er i færd med at flytte, med støtte fra midlerne på ho-

vedkontoen? 
 
5. Landsstyrets mål for 2007 var af 50 familier skulle flytte. Blev dette mål opfyldt? 
 
 
Jeg skal venligst anmode om svar indenfor 10 arbejdsdage.   
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